
СТЕНОГРАМА 

Комітету Верховної Ради України з питань економічного розвитку 

5 вересня 2023 року 

 

Веде засідання: Голова Комітету НАТАЛУХА Д.А., 

заступник Голови Комітету Мовчан О.В. 

 

 

 

Розпочинає засідання заступник Голови Комітету Мовчан О.В. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Починаємо комітет. Добрий день. Шановні колеги, 

всіх вітаю. Значить, попередній порядок денний був розданий, ми маємо за 

нього проголосувати. Кворум у нас є, да?  

 

ШЕСТОПАЛОВА В.П. Да, але треба порахувати.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте.  

Буймістер. 

Кисилевський. Є. 

Кицак. Є.  

Колтунович. 

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. Є. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є. 

Кубів. Перекличку робимо. Кубів. Степана Івановича немає.  

Лічман.  

 

_______________. Маріковський є?  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Магомедов. Не бачу.  

Маріковський є. 

Марчук. Немає. 

Мовчан є.  

Наталуха. Немає. 

Приходько є.  

Рущишин є.  

Тарута. Немає. 

Шевченко є. 

Янченко. Немає.  

Так, тепер голосуємо за затвердження порядку денного.  

Буймістер. Буймістер – за порядок денний.  

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Ні, я утрималась за порядок денний, не можна…    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це порядок денний. Це порядок денний.  

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Ні, я утримуюсь.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Утрималась. Окей. 

Кисилевський. 

Кицак.  

 

КИЦАК Б.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович.  

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. За.  

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Кубів. 

Лічман.  

Магомедов.  

Маріковський. Десь убіг.  

Лічман. За порядок денний.  

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. Лічман є і за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Магомедов. 

Маріковський.  

Марчук. Немає.  

Мовчан – за.  

Наталуха. Немає.  

Приходько.  

 

ПРИХОДЬКО Б.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Рущишин.  

Тарута. 

Шевченко. Порядок денний. За.  

Янченко - за порядок денний.  

 

ЯНЧЕНКО Г.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, шановні колеги, тепер… А, є в нас рішення, да?  

Давайте, в нас одне питання на порядку денному про звільнення 

Піщанської Ольги Станіславівни з посади Голови Антимонопольного 

комітету України. Заява про звільнення від вчорашньої дати була надана. 

Ми…  

 



ШЕВЧЕНКО. Є пропозиція не відпускати Голову Антимонопольного 

комітету України до того часу, доки не побачимо кандидатуру, до того часу, 

доки ми не побачимо іншу кандидатуру. Зараз кандидатури немає. Тому я 

пропоную проголосувати, щоб Ольга залишилася ще на пару місяців, 

приведе нам іншу кандидатуру, тоді хай іде.  

Раніше як було? Треба відпрацювати. А як це так? По Трудовому 

кодексу два тижні.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте послухаємо Ольгу Станіславівну. Ольга 

Станіславівна, вам слово. 

 

ПІЩАНСЬКА О.С. Добре. Я вам дякую. 

В першу чергу, шановні колеги, я вам дякую за всі ті роки, чотири поки 

я працювала, комітету за плідну співпрацю. Я вам дякую за дискусії, які у нас 

відбувались. Я вам дякую за критику, за складні дискусії, які відбувались. 

Все це формувало саме ту середину, той осередок, який є максимально 

ефективний для розвитку комітету.  

Для того, щоб оцінювати мою роботу, для того, щоб приймати рішення, 

мені здається, що треба порівнювати, коли я прийшла, що було в тому 

сухому такому остатку, що я казала, що я зроблю, які я брала на себе 

зобов'язання, і з чим я сьогодні до вас прийшла, скажемо так, на суд до вас 

прийшла.  

Коли я прийшла в комітет, в комітеті не було постійної звітності 

відкритої. В комітеті, голова комітету не звітував щодо своєї діяльності 

щорічно, була певна кількість справ, які не розглядалися протягом певного 

часу. Коли я приступала на посаду, я взяла на себе певні зобов'язання щодо 

концентрації Антимонопольного комітету на великих зловживаннях, на 

великих суб'єктах господарювання щодо відкритості і прозорості комітету, 

щодо постійної співпраці з депутатами, щодо постійної співпраці з усіма 



правоохоронними органами, щодо збільшення не тільки  розміру штрафів, а 

саме суті комітету, саме змін на ринках щодо покращення конкуренції.  

На сьогоднішній день я можу впевнено засвідчити, що проведено дуже 

багато змін як, наприклад, за три роки у нас винесено щонайменше п'ять 

рішень по крупним суб'єктам господарювання таким як ДТЕК, Дніпроазот, 

Інтерстар чи Інтерпайп, Тедіс. Винесені штрафи, які відповідають злочину, 

які відповідають порушенню. Більш того, в комітеті налаштований процес 

контролю виконання рішення. У нас зупинилася практика, коли просто 

призначають штраф, далі він або сплачується, або не сплачується, на тому 

все скінчується. Ми контролюємо виконання зобов'язальної частини, і як 

наслідок у нас уже є штрафи за невиконання рішення комітету. 

 

_____________. Очевидно, що це голосування має бути прозоре… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  … давайте так, у нас є ще питання? 

 

_____________. Ми ж не призначаємо, ми звільняємо. 

 

_____________. Я ж можу похвастатися, я ж хочу похвастатися. 

 

_____________. Так ми і так знаємо… 

 

                           Далі засідання веде Голова Комітету НАТАЛУХА.Д.А. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте так, тоді є пропозиція… Да, дивіться, є 

пропозиція подякувати Ользі Станіславівні за чотирирічну роботу. Так, 

давайте. (Загальна дискусія)  

 

_____________. Так, і єдине прохання враховувати, що ці питання, 

вони як би будуть філософського характеру… добре. 



 

_____________. Ні, досвід… (Не чути) По-перше, я погоджуюся з 

колегою Євгенієм, що не знаючи кандидатури, які ми будемо розглядати, 

якесь наступництво ж має бути в комітеті Антимонопольному. Тому гарно 

було би, щоб якось ви спочатку ввели в курс справи нового Голову 

Антимонопольного комітету. 

А друге питання, що в нас не завершена реформа, яка, друга частина 

більш важлива насправді. Якщо б ми її прийняли, то в нас вже була б інша 

процедура і призначення, і звільнення вас з посади. 

 

ПІЩАНСЬКА О.С. Погоджуюсь, так 

 

_____________. Згідно, якщо можете зараз пролити трошки світло, 

зважаючи на такий непрозорий характер погодження… (Не чути) на 

сьогоднішній день, що ви саме запропонували? Як ви сказали перед початком 

комітету, що ви вже своє бачення запропонували Президентові України, і він 

буде його подавати до Верховної Ради. 

От яке у вас бачення… (Не чути) призначення, і яким чином вона буде 

відбуватися тут? Ваша пропозиція. 

 

_____________. Хто наступний кандидат? 

 

ПІЩАНСЬКА О.С. Я дякую за питання. Ще коли я була призначена, 

однією з мет, яку я собі поставила, це щоб від зміни чи то голови комітету, чи 

то державних уповноважених це не залежало, саме діяльність комітету. 

На сьогоднішній день в Антимонопольному комітеті є сформована 

команда, є фахові директори департаментів, які всі пройшли стажування з 

нашими партнерами. Залишається команда з державних уповноважених. 

Що стосується реформи, яку, дякуючи вам, ми прийняли законопроект. 

На сьогоднішній день уже є доручення, визначені відповідальні особи щодо 



розробки підзаконних нормативних актів, уже частково розроблена 

пропозиція щодо другого етапу реформи, яку абсолютно правильно 

зазначили необхідно в цьому році зареєструвати. І там саме має бути 

процедура звільнення і призначення керівництва Антимонопольного 

комітету. Тобто на сьогоднішній день всі ці процесуальні дії, вся ця 

підготовча робота вона здійснена і вона робиться комітетом, складом 

комітету, штатом комітету і відповідальними державними уповноваженими. 

Їх декілька. Це не один державний уповноважений. Кожен визначений по 

своєму напрямку.  Тобто, коли звільнюється керівник, це не має жодним 

чином впливати на політику, яка вже затверджена і впроваджується в 

Антимонопольному комітеті.  

 

_______________. Тому я питаю вас. Ви можете сказати трошки, 

буквально тезово. Які ваші пропозиції були вже опрацьовані щодо нової 

процедури призначення, яку буде Антимонопольний нам всім на 

затвердження пропонувати?  

 

_______________. Президент вносить кандидатуру. А зараз хто буде?  

 

_______________. Ні. Лише уряд вносить за Конституцією. 

 

ПІЩАНСЬКА О.С.  Дивіться, це питання, ну, на мою особисту думку, 

таке питання  не має приймати рішення комітет. Ми можемо запропонувати 

декілька варіантів, які в подальшому в процесі політичного обговорення 

будуть  (Не чути)… на якій є. І вони є, на сьогоднішній день існують. Це та 

ідея, яка закладена в 2730. Є ідея, яка там закладена просто проведення в 

9720, мені здається, я не пам'ятаю. Просто проведення до відповідності до  

(Не чути) … Тобто є декілька ідей, і вони мають бути винесені на публічне 

обговорення для  того, щоб було прийнято максимально не те що ефективно, 

а політично прийнятне рішення. 



 

_______________. Юридично правильне рішення має бути прийнято.  

 

_______________. А який сенс це обговорювати? Якщо б голова 

оставалась на певний час, це слушне зауваження і запитання. А якщо тут вже 

протокол готовий, що вона звільняється, всі підтримують… 

(Шум у залі) 

  

_______________. Дмитро Андрійович, у мене є просто пропозиція.  

Поставити ще таке питання. Не відпускати доки уряд не внесе іншу 

кандидатуру. Що це таке прірва? Ми навіть не знаємо, хто буде виконувати 

обов'язки.  Є ж такий принцип перегляд… 

(Загальна дискусія) 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я вам кажу, Євген, вона відносно справедлива, скажу 

так. Я чотири місяці якось висів як людина, яка написала заяву на звільнення, 

яку не погоджували. Я від того жодного задоволення не отримував, повірте 

мені. Це і з точки зору внутрішнього колективу, і з точки зору подальших 

планів. 

 

_______________. Ні, два тижні потрібно відробити.   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ Тому два тижні людина відпрацьовувала до цього. Я 

впевнений, що там закривали всі хвости, передавали далі тимчасово 

виконуючому обов'язки і так далі, і тому подібне. Тому я би не виступав 

таким іродом і відпустив би людину, якщо вона написала...  

(Загальна дискусія)  

 

_______________. Колеги, я... 

 



_______________. Я, дивіться, я нікуди не тікаю, не пугаю, не 

ховаюся...  

(Загальна дискусія) 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Давайте Кисилевський і будемо завершувати, будь 

ласка.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. У мене є таке питання і пропозиція, щоб 

очистити карму по нашим з вами дискусіям про місцеве самоврядування. От 

ми проголосували комітетом закон, який давав право передавати цілісні 

майнові комплекси водопостачання з державної в комунальну власність. І є 

такий приклад у Дніпропетровській області – це водогін між 

Дніпропетровськом і Павлоградом, який ОДА передає в обласну раду, 

водогін на місці з ОДА на  облраду і Антимонопольний комітет вже пів року 

вивчає, чи не буде у того, хто його отримає, монополії по користуванню цим 

водогоном. Ми всі розуміємо, що це маразм, але це є дуже ілюстративно з 

приводу того, як Антимонопольний комітет вивчає питання... 

 

_______________. Комітет же це вивчає не в рамках Закону про 

державну допомогу, а в рамках трохи іншого закону. 

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. Безумовно, але це питання місцевого 

самоврядування, коли там не може бути за визначення якоїсь монополії чи 

немонополії і Антимонопольний комітет, який, за вашими словами, мав би це 

вирішувати дуже швидко, вирішує це дуже довго. Тобто це факт. Це не те, 

що ми говоримо про майбутнє, як ми говорили про допомогу водоканалам і 

так далі.  Це факт, який вже відбувся і Антимонопольний комітет вже пів 

року визначає, чи може ОДА передати в облраду водопровід, ну, здоровий 

магістральний водопровід, який живить пів Дніпропетровської області.  

 



ПІЩАНСЬКА О.С. Ну, не ОДА в облраду, а ОДА комунальному 

підприємству, в якого може змінитися форма власності. Це перше.  

Друге. Це спочатку ОДА мала звернутися в Антимонопольний комітет, 

щоб отримати дозвіл на цю дію, а потім робити тоді. Тобто він вже це  

вчинив з порушеннями.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. Ну, безумовно, але ж пів року.  

 

ПІЩАНСЬКА О.С. Ні, чекайте. Безумовно, не безумовно. З 

порушеннями, тут нічого такого, а от чого ви так довго?  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. Ні. Дивіться, ми прийняли закон, який це 

дозволив. У людей немає води. Є Антимонопольний комітет, який має 

зробити певну формальну дію по передачі водопроводу, і водопровід він 

державний як був так і залишається, ну комунальний. Точніше, був 

державний, став комунальний. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Мені здається, що ми зайшли у фахову дуже ідею. 

 (Загальна дискусія) 

 

_____________. Це дискусія про те, що Антимонопольний комітет… 

 

ПІЩАНСЬКА О.С.  По-перше, по-перше, в комунальний, а не в 

державний, треба… 

 

_____________. Так не пускайте тоді… (Шум у залі) 

  

ПІЩАНСЬКА О.С. По-друге, це дія вже здійснена, і це не зупиняє 

водопостачання, це нічого не зупиняє. 

 



_____________. У меня есть компромиссное решение: давайте вы 

пообещаете решить вопрос с водогоном, а мы вас отпускаем.   

 

_____________. Олександр Сергійович, дозвольте, дивіться… 

 

_____________. А як вона вирішить, якщо її звільнять зараз? 

 

ПІЩАНСЬКА О.С. Я не даю обіцянок. 

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д.  Колеги, вибачте, дивіться, це дуже показово і 

дуже важливо. Мова йде про те, що цей водогін, він дірявий, у людей нема 

води, його передавали з метою… 

 

_____________. Це предмет нашого комітету, Діма, чи що? 

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. Ні… це був законопроект 6060, за який ти теж 

голосував на комітеті. Да, про передачу держ… (Шум у залі) 

  

_____________. Це предмет міністерства. 

 

_____________. Дивись, воно впливає на звільнення? 

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. Воно впливає на те, що Ольга Станіславівна 

може почистити свою форму і… (Не чути) вирішити… 

 

_____________. А тобто ви не голосуєте, тільки вона не вирішила, 

так… 

 

_____________. Перед тем, как, да. (Шум у залі) 

 



_____________. Я розумію. 

  

_____________. Друзі, дивіться, Антимонопольний комітет… 

 

_____________. Я поддерживаю Диму. 

 

ПІЩАНСЬКА О.С. Дивіться, дивіться, я… 

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. …вирішує питання довго. Там, де він не має, 

його… (Не чути) 

  

ПІЩАНСЬКА О.С. Дмитро, Дмитро, давайте, щоб ми всіх не держали. 

Я можу вам особисто зараз пообіцяти, що я повернуся і я це питання підніму, 

з'ясую і я вам особисто подзвоню. Але… Я кажу за сьогодні. Чекайте, я кажу 

за сьогодні, що я підніму і подзвоню.  

 

_______________. Так ми ж вас звільнено сьогодні, якщо що.  

 

ПІЩАНСЬКА О.С. Дайте мені хоча б один раз… вже останній раз.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, давайте з повагою. Будь ласка.  

 

ПІЩАНСЬКА О.С. Але я не можу вам зараз гарантувати, що ми це 

зробимо те то і те то, тому що я не маю на це повноважень після цього 

голосування. Але є команда і вони виконають все відповідно до 

законодавства.  

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Якщо новий голова … (Не чути) Ви що не знаєте 

традицій? 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Друзі, будь ласка, я думаю, що наші 

голосування там достатньо важливі і звідти я думаю, що в приватному 

порядку ви всі інформацією зможете обмінятися. Колеги, значить, відповідно 

до пункту 12 частини першої статті 85 Конституції України ставлю на 

голосування пропозицію рекомендувати Верховній Раді України звільнити 

Піщанську Ольгу Станіславівну з посади Голови Антимонопольного 

комітету України. Ставлю на голосування це рішення, хоча, Ольга 

Станіславівна,  мені особисто персонально прикро, тому що…  

 

_______________. Так не голосуй. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Євгеній Володимирович, я був в цьому взутті, 

скажемо так. (Загальна дискусія) 

Прошу голосувати. 

Буймістер. 

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Утримаюсь все ж таки. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кисилевський. 

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак. 

 

КИЦАК Б.В. Утримався. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович.  

Кубів. 

Лічман. 

 



ЛІЧМАН Г.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Магомедов.  

 

МАГОМЕДОВ М.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Маріковський. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук. 

Мовчан.  

 

МОВЧАН О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Наталуха – за. 

Приходько.  

  

ПРИХОДЬКО Б.В. Утримався. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Рущишин.  

 

РУЩИШИН Я.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарута. 

Шевченко. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Утримався. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Янченко. 



 

ЯНЧЕНКО Г.І. З важким серцем, за. (Не чути) 

  

ПІЩАНСЬКА О.С. Тільки мені скиньте, будь ласка. Я сьогодні 

віддзвонюся.  

 

_______________. Справедливість вона така.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Друзі, тоді я пропоную... 

 

_______________. Винесення в зал. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да. Дивіться...  

(Загальна дискусія) 

 

ШЕСТОПАЛОВА В.П. У нас зараз 14 народних депутатів, які 

приймають участь. Ні, не 14, 13, Тарути немає, Кубіва немає і немає 

Марчука, 13. Тому для прийняття рішення нам треба 7 – за,  13, 7 – за.  

(Загальна дискусія) 

(Шум у залі) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Рішення прийняте. 

Колеги, дякую. І комітет оголошую закритим. 

 

 


